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MOCIÓ 07/24: Per l’execució íntegra del Pla 
Edificant 

13 de març de 2024 

 

MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL més Algemesí 

Que el portaveu d’aquest grup municipal Josep Antoni Bermúdez i Roses presenta per a 

que siga debatuda i dictaminada per la Comissió Informativa, i tractada en plenari. 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

El pla Edificant fou creat en 2018 pel govern de Botànic per a millorar les 

infraestructures educatives del País Valencià, després de l’abandó dels vint anys de 

govern popular i de la corrupció que envolta a l’organisme encarregat de millorar les 

esmentades infraestructures, CIEGSA. Des de la seua posada en marxa i fins abril de 

2023 s’havien adjudicat als ajuntaments més de 1.500 milions d’euros per a executar les 

obres. En eixos cinc anys del pla Edificant, i a data d’abril de 2023, ja s’havien executat 

més de 665 milions que havien servit per a construir, ampliar o millorar 508 escoles i 

instituts, i que havien creat més de 16.600 llocs de treball directe en la construcció. Les 

xifres parlen per si soles: 
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 En concret, en dues legislatures, més de 102 centres educatius han estat ja 

construïts de nou, s’han reposat o se’ls ha fet una actuació integral, front als 12 que va 

construir CIEGSA. 

 

Tot i que el pla Edificant estava previst executar-lo fins a 2027, amb una inversió 

més de 1.307 milions amb 326 obres planificades (163 d’elles de nova edificació, millores 

o reforma integral), desafortunadament la Conselleria actual ha decidit reduir la partida 

de 2024 en un 40% passant d’una partida prevista de 306 a 186 milions.  
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Però no sols això es preocupant, sinó també les primeres decisions del nou 

Conseller Rovira, que decidí paralitzar les darreres delegacions d’obra que permetien a 

12 ajuntament, governats tant pel PP com per l’esquerra, realitzar 15 actuacions del pla 

Edificant al seu municipi. De fet el passat 20 de febrer els 12 municipis al mateix temps, 

es manifestaren en contra de tal decisió, ja que ja tenien fins i tot els fons assignats (63,5 

milions). 

Per a Algemesí el pla ha estat un benedicció, donat que mai, durant el govern 

autonòmic del PP, s’havien fet obres d’ampliació o remodelació tan profundes com les 

que s’han realitzat en aquests darrers anys. La més important executada i acabada ha 

estat l’ampliació de l’IES Bernat Guinovart. També s’ha beneficiat del Pla Edificant el CEIP 

Ribalta. La construcció d’un nou centre Alberto Tortajada, tot i estar parada per 

problemes tècnics, ja està adjudicada i iniciada. Altres actuacions estan també 

pressupostades, però hi ha altres que, tot i figurar en el Mapa Valencià d’Actuacions en 

Infraestructures Educatives, es troben en perill, tal i com el diari Valencia Plaza a 

principis de febrer ha explicat:  

“En la provincia de Valencia, 178 municipios se ven directamente afectados por esta 
situación… El riesgo de que no se ejecuten las obras impacta significativamente en varios 
municipios, entre los que Algemesí, Alginet, Catarroja, Cullera, Gandia, Manises, Mislata, 
Moncada, Ontinyent y Torrent se presentan como algunos de los más afectados.” 



 

 

informacio@mesalgemesi.com 

Ens preocupa especialment la situació tant del Col·legi Blasco Ibáñez, com del 

Carme Miquel. A finals de la legislatura passada el projecte-memòria elaborat per 

l’ajuntament d’Algemesí per al CEIP Blasco Ibáñez havia rebut ja un vistiplau informal 

telefònic, però a hores d’ares, i malgrat haver preguntat diverses vegades sobre en 

quina situació es troba tal projecte, no tenim a hores d’ara cap certesa de que es vaja a 

tirar endavant i executar. El mateix passa amb l’actuació del CEIP Carme Miquel, del que 

fins i tot ja s’ha elaborat el projecte tècnic de l’obra. En cap dels dos casos tenim 

delegació ni consignació pressupostària cedida. Per altra banda. el col·legi del 

Carrascalet ni tan sols té un projecte, igual que les actuacions de l’IES Sant Vicent Ferrer, 

centres que tampoc poden quedar-se fora del Pla Edificant. 

Entenem que ha arribat el moment per a que el plenari unànimement, 

semblantment a com s’han pronunciat els pobles que es manifestaren el dia 20 de 

febrer, alcem la nostra veu per a defensar totes i cadascuna de les actuacions previstes 

al Pla Edificant en Algemesí. 

Per tot això proposem la següent 
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1. L’ajuntament d’Algemesí en ple sol·licita a la Conselleria d’Educació que assegure 

i reserve la inversió prevista per a  Algemesí en el Pla Edificant. 

2. L’ajuntament d’Algemesí en ple sol·licita a la Conselleria d’Educació que confirme 

oficialment l’acceptació del projecte enviat relatiu al CEIP Blasco Ibáñez, que 

procedisca a reservar la quantitat econòmica necessària per a fer-lo efectiu, així 

com que procedisca a realitzar quantes delegacions administratives siguen 

escaients per dur-lo endavant. 

3. L’ajuntament d’Algemesí en ple sol·licita que es procedisca el més aviat possible 

a atorgar la delegació per part de Conselleria, i la seua consignació 

pressupostària corresponent, que permeta poder adjudicar les obres de reforma 

i millora del CEIP Carme Miquel. 

4. L’ajuntament es compromet a continuar treballant en la realització dels projectes 

i memòries oportunes dels centres locals que no en tenen fins a que estiguen 
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elaborats, adjudicades les obres i executades la totalitat d’actuacions en 

Algemesí indicades al Mapa Valencià d’Actuacions en Infraestructures 

Educatives. 

5. Donar compte d’aquest acord al Conseller d’Educació. 

 

Josep Bermúdez  

Portaveu del grup municipal 

més Algemesí 


